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Editorial

Compromís

El mes de maig de l’any vinent es celebraran les properes eleccions 
municipals. Això ens situa a un any vista d’aquesta fita. Un any és pràcti-
cament a tocar i tots els partits tenim molta feina a preparar la propera 
legislatura. Per nosaltres, el més important és crear un projecte i un 
conjunt de propostes que després plasmarem en el programa electoral. 
Aquest document serà la guia per afrontar els propers quatre anys i el 
nostre compromís amb el municipi. Al finalitzar la legislatura, servirà 
per mesurar-ne el grau de compliment. Una legislatura és justament 
això, quatre anys. Per aquest motiu, des del PIG tenim clar que hem de 
preparar el futur sense oblidar que tenim encara un compromís amb el 
present, amb aquesta legislatura de la que en queda una quarta part.

Ja hi ha qui ha tancat etapa i ha abandonat el compromís que tenia amb 
la ciutadania i només pensa en el seu futur. Ara tornarem a veure allò de 
la vella política, aquella mala oposició que emergeix quan s’apropen fites 
electorals. Tot s’hi val per quedar bé i “comprar” algun vot... Aquesta no 
és la nostra manera de fer. 

Estem convençuts que la millor manera d’encarar un nou projecte és 
treballar fins el darrer dia i poder donar comptes de la feina feta amb la 
consciència tranquil.la i el cap ben alt, amb la sensació d’haver fet els 
deures. I el PIG és això, és compromís.

No només el compromís amb el poble, amb la institució, amb el progra-
ma electoral, amb la totalitat de la legislatura, sinó també amb les prò-
pies conviccions. Defensem que un alcalde pot liderar un projecte com 
a molt durant 8 anys. I és que els projectes han de ser dinàmics, han de 
poder evolucionar, i serà molt sa que comptin amb noves mirades i nous 
lideratges. Així, el nostre alcalde es va comprometre, des del primer dia, 
a que el seu mandat seria de màxim vuit anys. I les coses, el PIG les diu 
per complir-les. 

Queda un any d’aquesta etapa i el treballarem amb intensitat, serà una 
bona manera de crear la base de la proposta dels propers anys per conti-
nuar fent de Sant Hilari el nostre poble. Una vegada més, ens hi compro-
metem!

Ja fa uns anys que totes les formacions polítiques parlen 
de participació ciutadana, un concepte que es pot llegir a 
tots els programes electorals i que s’escolta a tots els mí-
tings de campanya, etc... i és que, estava i està de moda. 
Segurament aquest és el problema, quan la participació 
dels ciutadans és una moda i no una convicció.

Així que molts municipis han implementat algun pro-
jecte per donar veu a la ciutadania. D’aquesta manera 
poden dir que estan a la moda, però no poden garantir 
que estiguin fent partícips als ciutadans de les decisions 
municipals. La participació no es pot concentrar en un o 
dos projectes, sinó que ha de ser una manera de fer que 
s’infiltri a totes les àrees de gestió d’un ajuntament i a 
tots els àmbits d’actuació.  

Des que el PIG vam arribar al govern ara ja fa 7 anys la 
participació ciutadana ha anat impregnant la gestió muni-
cipal i avui podem veure que hi és molt present. 

Tant és així que actualment treballem en el marc de diver-
sos plans elaborats a través de la participació ciutadana 
com són el Pla de mobilitat, el Pla local de Joventut, el 
camí segur a les escoles o el Pla d’igualtat municipal, 
entre d’altres. La ciutadania, el teixit associatiu i diversos 
sectors locals tenen al seu abast eines de participació per 
influir i decidir sobre les accions polítiques a Sant Hilari. 
Per exemple, a través de la Taula de ciutadania, les Taules 
sectorials d’esports, turisme, salut, gent gran, mobilitat i 
accessibilitat o el Consell Escolar Municipal. 

present a totes les 
regidories i una 
eina a l’abast de la 
ciutadania

Participació

Per altra banda el Consell d’Infants Municipal dona veu 
als més menuts, i la veu dels més grans servirà per elabo-
rar el Pla Municipal de Gent Gran.

La participació dels ciutadans també ha permès conèixer 
la seva valoració sobre les activitats de Festa Major o 
escollir el nom de la Biblioteca municipal. 

Per últim, el projecte més visible i consolidat és el de 
pressupostos participatius, que dona veu i vot als més 
grans de 16 anys. Aquest projecte ha fet possible entre 
d’altres, renovar la plaça Moragues, els parcs infantils del 
municipi o crear el camí per a vianants fins a Cal Sastre. 
Però el més important és apropar la ciutadania a les deci-
sions municipals i fomentar una mirada de comunitat per 
davant de demandes d’interès personal. 

A Sant Hilari, doncs, la possibilitat de participació de la 
ciutadania en la gestió municipal és molt diversa i cal que 
es consolidi com a habitual. En aquests moments totes les 
persones del poble tenim l’oportunitat d’escollir la millor 
proposta dels pressupostos participatius, els majors de 
65 anys poden respondre l’enquesta i participar de les 
jornades de participació per elaborar el Pla de Gent Gran i 
l’alumnat de 5è i 6è ha celebrat el Ple Infantil per exposar 
el resultat del seu treball. 

LA PARTICIPACIÓ
CIUTADANA,



Ho Fem

Plafons informatius
S’han col·locat uns nous plafons amb 
un disseny més atractiu (d’acer corten) 
per la informació municipal. 

Enllumenat campanar
Canvi i millora de l’enllumenat del cam-
panar amb tecnologia LED.

IBI plaques solars
Es bonifica l’IBI, durant 4 anys, en 
aquells habitatges que instal·lin pla-
ques solars.

Enllumenat led 
a la zona poliesportiva
Substitució de l’enllumenat del pavelló 
i les  pistes de pàdel i tennis per la mi-
llora lumínica i l’eficiència energètica.

Locals buits
Com a actuació del projecte de locals 
buits, s’han col·locat grans imatges de 
l’entorn en diversos aparadors.

Noms de cases
Seguiment del projecte de memòria 
històrica d’identificació de noms de 
cases.

Plaques solars 
a la zona poliesportiva
Instal·lació de plaques solars fotovol-
taiques per cobrir part de la demanda 
energètica de la piscina climatitzada.

Mercat municipal
S’ha traslladat el mercat dels diumen-
ges al centre del poble per dinamitzar 
aquest espai, guanyar aparcament i 
incentivar a anar-hi a fer la compra.

Guilla
S’ha renovat i instal·lat la Guilla de 
fusta, adequada i homologada com a 
tobogan, com a element únic a la plaça 
Guilleries. 

Rebost de lectura
Habilitació de dos punts, en parcs 
públics, com espais de foment de la 
lectura i  l’intercanvi de llibres.

Tallers d’estudi assistit
A través del Pla Educatiu d’Entorn 
oferim a escoles i alumnat tallers d’es-
tudi assistit.

Riera de Can Poldo
Millora de la llera de la riera de Can 
Poldo.



La gestió econòmica del l’ajuntament durant les dues legislatures governades pel PIG  ha estat, bàsicament, de respon-
sabilitat. Durant aquests anys s’han aplicat nous criteris de realització del pressupost i rigor en els circuits de paga-
ment. Això ha permès millorar el període mig de pagament i passar dels 240 als 40 dies i reduir el deute de 115 al 16%. 
Tot aquest treball era imprescindible per tornar a col·locar l’ajuntament en un punt d’arrencada on fos possible planifi-
car les necessitats i afrontar-les amb noves inversions. Per aquest motiu durant els últims mesos s’han posat en marxa 
un seguit d’inversions que han de ser el punt d’inici de la millora que necessita el nostre municipi. Aquestes  inversions, 
tot i la millora econòmica, han seguit projectant-se amb la mateixa responsabilitat i buscant diferents fórmules per tal 
de poder-se portar a terme. 

El carrer Hospital és un dels barris històrics del municipi i 
havia estat mancat d’inversió i manteniment durant molts 
anys. S’ha executat una reforma integral del clavegueram i 
la pavimentació, amb una subvenció d’una part de l’obra 
a través del PUOSC i la resta amb fons propis, on s’han 
implantat els criteris definits en el projecte de poble de la 
marca turística, amb l’ús de materials nobles com la pedra 
i buscant unes tonalitats rosades que venen definides per 

la pedra característica del nostre entorn.

A través d’una de les grans apostes del 
PIG, els pressupostos participatius, que posen a l’abast 
de tota la ciutadania la possibilitat de decidir on invertir 
50.000 euros del pressupost municipal, la gent del poble 
va optar per la reforma de la plaça Moragues. Aques-
ta actuació ha permès donar-li el protagonisme i valor 
que es mereix el monument i tota la plaça, reformant el 
paviment per convertir-lo en més tou, més permeable i 
donant un aire més acollidor a la plaça, juntament amb 
l’enjardinament del perímetre i del voltant del monument 
i la recuperació de l’aigua del fossat.

La substitució del transformador aeri del 
Serrat, a prop de la font, és una de les demandes històri-
ques del barri. Des del 2011 sembla que tots els governs 
municipals han vist la necessitat d’aquesta inversió, tot 
i que, fins a dia d’avui, amb el govern del PIG, no s’ha 
trobat la fórmula per tal de fer-ho possible. Durant aquest 
mes es materialitzarà aquesta demanda que ha estat 
assumida, en la seva totalitat, amb fons propis.

L’Ajuntament de Sant Hilari ha arribat a un 
acord de cessió de la carretera d’Arbúcies des de la Mi-
randa fins a la zona poliesportiva. Això fa que aquest tram 
passi a ser municipal amb l’avantatge de poder-se tractar, 
a partir d’ara, com un carrer més del municipi i no haver 
de dependre en manteniment, normativa i ús, de la Ge-
neralitat de Catalunya. L’exigència prèvia a aquesta cessió  
va ser, per part de l’ajuntament, el reasfaltatge complet 
de tot el tram, mesures per millorar-ne la seguretat, com 
la creació de nous passos de vianants, i la millora dels 
embornals de recollida d’aigües.

En el mateix acord de cessió de la carretera d’Arbúcies es 
va aconseguir una inversió per fer part de les obres que 
s’han portat a terme a l’entrada del municipi. S’han fet 

dues voreres que connecten la zona de la Miranda amb 
la rotonda del Mil·lenari, així com un nou jardí de benvin-

guda al municipi on es vol visualitzar que s’arriba a Sant 
Hilari com el cor de les Guilleries. Amb aquest esperit el 
jardí s’ha concebut a través d’un treball amb l’Escola Fo-
restal de Santa Coloma i s’estructura, igual que el nostre 

entorn, amb una part de bosc mediterrani, una altra d’at-
làntic i és presidit per una gran font d’aigua 

que identifica el nostre municipi.

En els últims temps s’han iniciat un seguit de reformes, 
molt necessàries, a la zona poliesportiva: substitució de la 

coberta de la piscina climatitzada, renovació del parquet 
del pavelló i, recentment, el canvi de la maquinària i el 
paviment de les piscines exteriors. Una part d’aquesta 

última actuació ha estat inclosa en la concessió de gestió 
de la zona esportiva. La redacció d’un projecte d’amplia-

ció i reforma de la resta de les instal·lacions han de tornar 
a situar el CEM com una de les grans instal·lacions espor-

tives del municipi i de la comarca.

INVERSIONS

Reforma del carrer Hospital

Plaça Moragues

Transformador del Serrat

Carretera d’Arbúcies

Jardins de l’entrada del municipi

Piscines municipals i zona esportiva



En el FEM-HO anterior del mes de desembre exposàvem 
la necessitat com a partit d’analitzar la nostra trajectòria 
per tal de poder encarar els reptes de futur amb garanties.

Per fer una valoració crítica i constructiva de la nostra 
actuació de govern hem organitzat una sèrie de tallers 
participatius que es van dur a terme el passat 4 de no-
vembre, el 17 de febrer i el 3 de març. Mitjançant unes 
dinàmiques de grup i individual, vam poder extreure’n les 
principals preocupacions i les temàtiques que han d’estar 
presents en qualsevol debat del Sant Hilari de futur. Les 
conclusions extretes ens van portar a organitzar tres ta-
llers temàtics més, previstos aquest cop per àrees, per tal 
d’afrontar i treballar conjuntament aquests àmbits amb 
un gran nombre de persones sensibilitzades amb cada 
una de les temàtiques. 

El dia 5 de maig vam fer el 1r Taller, dedicat a la Promoció 
Econòmica, on es van analitzar els tres sectors econòmics. 
En el sector primari el debat es va enfocar entorn del vi-
verisme, sector forestal i nous cultius com a oportunitats 
a explorar. En el secundari es va parlar tant de la indústria 
vinculada amb els recursos locals, aigua i fusta,  com de la 
possibilitat de crear un teixit industrial a partir d’empre-
ses implantades actualment. El turisme i les oportunitats 
que pot generar la gran aposta del PIG per la nova marca 
de “ lesguilleriesKm0.cat” van centrar el debat del sector 
terciari.

El dia 18 de maig vam fer el 2n Taller, de l’Àrea Social 
i Educativa. Vam definir els objectius que cal prioritzar 
per tal de gestionar la diversitat present al nostre poble, 
garantir la igualtat d’oportunitats i evitar l’exclusió social. 
Vam parlar d’acollida, d’educació, de joves i de gent gran, 
definint en cada àmbit quines eren les necessitats princi-
pals.

Finalment, el 2 de juny vam fer el 3r Taller, de l’Àrea de 
Medi Ambient Es va generar un debat molt interessant 
sobre canvi climàtic, residus, biodiversitat, verd urbà i 
medi natural, amb la voluntat de plantejar polítiques 
locals orientades a la conservació i protecció del nostre 
entorn, però també del planeta i les seves condicions de 
vida. 

Volem agrair moltíssim tant la participació de tots els 
assistents com les propostes que ens han fet arribar per 
diferents mitjans. Un debat molt enriquidor, gràcies. 

L’èxit d’aquests tallers ens ha 
aportat aquella visió que 
buscàvem per tal d’enca-
rar els nous reptes de 
futur i continuar fent 
MÉS POBLE.

Tallers
amb visió de futur


